
Z A P I S N I K 

sa 47. sjednice Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i 

prostorno planiranje, održane 30. juna 2015. godine 

 

Sjednica je počela u 10.30 časova.  

 Predsjedavao je Predrag Sekulić, predsjednik Odbora. 

Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: dr Filip Vuković, Slobodan Krušo Radović, 

Branko Čavor, dr Ljiljana Đurašković, mr Danko Šarančić, mr Danko Šarančić,  Goran Tuponja, 

Almer Kalač i Genci Nimanbegu. 

Sjednici nijesu prisustvovali članovi Odbora: prof. dr Jelisava Kalezić, dr Strahinja 

Bulajić,  Mićo Orlandić i Veljko Vasiljević.   

Sjednici su, u svojstvu predstavnika predlagača zakona, prisustvovali: prof. dr Petar 

Ivanović, ministar poljoprivrede i ruralnog razvoja; Sunčica Boljević, savjetnica u Veterinarskoj 

upravi i Zorka Prljević, v.d. direktorice Fitosanitarne uprave. 

Rad sjednice pratili su predstavnici medija.  

Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, za sjednicu  je 

utvrđen  sljedeći 

 

DNEVNI RED: 

 

-Usvajanje zapisnika sa 43, 44. i 45. sjednice Odbora- 

 

1. UTVRĐIVANJE PREDLOGA ZAKLJUČAKA POVODOM RAZMATRANJA 

REALIZACIJE ZAKLJUČAKA SKUPŠTINE CRNE GORE OD 27. DECEMBRA 

2014. GODINE, KOJI SE ODNOSE NA STANJE ŽIVOTNE SREDINE U 

PLJEVLJIMA; 

2. PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O 

ZDRAVSTVENOJ ZAŠTITI BILJA; 

3. PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O 

VETERINARSTVU; 

4. TEKUĆA PITANJA.  

******** 

 

1. UTVRĐIVANJE PREDLOGA ZAKLJUČAKA POVODOM RAZMATRANJA 

REALIZACIJE ZAKLJUČAKA SKUPŠTINE CRNE GORE OD 27. DECEMBRA 

2014. GODINE, KOJI SE ODNOSE NA STANJE ŽIVOTNE SREDINE U 

PLJEVLJIMA 

 

Predsjednik  Odbora Predrag Sekulić je podsjetio da je Odbor na 45. sjednici razmotrio 

realizaciju Zaključaka, koje je na predlog Odbora, usvojila Skupština Crne Gore 27. decembra 

2014. godine. Tada je ocijenjeno da nadležni organi izvršavaju svoja zaduženja i obaveze o čemu 

redovno izvještavaju matični odbor i konstatovano da će Odbor, u skladu sa Planom rada za ovu 

godinu, pratiti realizaciju Zaključaka.  

Predložio je da Odbor, shodno raspravi sa pete sjednice prvog redovnog zasijedanja 

Skupštine Crne Gore u 2015. godini o realizacija Zaključaka Skupštine Crne Gore, koji se 

odnose na stanje životne sredine u Pljevljima, podnese predlog zaključaka.  

http://192.185.34.202/~skupcg/skupstina/index.php?strana=zakoni&id=4023
http://192.185.34.202/~skupcg/skupstina/index.php?strana=zakoni&id=4023


 Odbor je sa pet glasova „za“, dva „protiv“ i jednim glasom „uzdržan“ utvrdio sljedeći 

Predlog zaključaka:  

1. Skupština Crne Gore je ocijenila da Vlada izvršava svoja zaduženja i obaveze, shodno 

zaključcima usvojenim 27. decembra 2014. godine, uvažavajući vremenska ograničenja 

potrebna za sistematsko mjerenje, ispitivanje i ocjenjivanje indikatora stanja i zagađenja 

životne sredine. 

2. Skupština Crne Gore poziva Vladu da nakon sprovedenog godišnjeg monitoringa i analize 

Informacije o stanju životne sredine za 2014. godinu, kao i mjera iz predloga Elaborata za 

rješavanje problema zagađenosti vazduha u Pljevljima koji priprema Mašinski fakultet 

Univerziteta Crne Gore  pripemi  Plan zaštite sa mjerama sanacije stanja životne sredine u 

opštini Pljevlja i isti dostavi na uvid Odboru za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno 

planiranje najkasnije do 31. oktobra 2015. godine. 

3. Skupština Crne Gore poziva Vladu na dosljednu primjenu principa „zagađivač plaća“ shodno 

važećim zakonskim propisima, u cilju obezbjeđivanje sredstava za realizaciju Plana zaštite. 

4. Skupština Crne Gore će preko Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno 

planiranje nastaviti da prati realizaciju zaključaka 

 

2. PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O 

ZDRAVSTVENOJ ZAŠTITI BILJA 

 

Uvodne napomene o Predlogu zakona dao je prof. dr Petar Ivanović, ministar 

poljoprivrede i ruralnog razvoja, ističući da su razlozi za donošenje zakona preciziranje pojedinih 

odredbi koje se odnose na definicije, pojmove, sprovođenje određenih postupaka i ovlašćenja 

fitosanitarnih inspektora. Predlogom zakona stvara se pravni osnov za prenošenje pojedinih 

djelova legislative Evropske unije iz oblasti zdravstvene zaštite bilja, što doprinosi ispunjavanju 

uslova za otvaranje pregovora u poglavlju 12- Bezbjednost hrane, veterinarska i fitosanitarna 

politika. 

Nakon uvodnog obrazloženja, Odbor je sa sedam glasova „za“ i jednim glasom 

„uzdržan“ odlučio da predloži Skupštini da usvoji Predlog zakona o izmjenama i dopunama 

Zakona o zdravstvenoj zaštiti bilja. 

 Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Slobodan Krušo 

Radović. 

 

3. PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O 

VETERINARSTVU  

 

Uvodne napomene o Predlogu zakona dao je prof. dr Petar Ivanović, ministar 

poljoprivrede i ruralnog razvoja, navodeći da su razlozi za izmjene i dopune Zakona o 

veterinarstvu proistekli iz potrebe dodatnog preciziranja odredaba koje se tiču definicija, 

trgovine, teritorijalnosti, sertifikaciji i drugih pojmova i postupaka. Do Predloga zakona dovela 

je i izmjena legislative Evropske unije tokom 2013. i 2014. godine, kao i preporuka Evropske 

komisije pri ispunjavanju Mjerila 1 u Poglavlju 12 – Bezbjednost hrane, veterinarstvo i 

fitosanitarna politika. Predloženim izmjenama i dopunama nijesu se u principu mijenjala 

institucionalna rješenja iz osnovnog teksta zakona, već su usklađene definicije, precizirane 

odredbe kojima se uređuje promet, veterinarski pregled, izvoz i uvoz, definisani određeni 

postupci i obaveze u dijelu nadzora i izvještavanja Evropske komisije. 



 Poslanica Ljiljana Đurašković je postavila pitanja koja se odnose na definiciju kućnih 

ljubimaca, problem napuštenih ljubimaca i sprječavanje bolesti životinja.  

Poslanik Goran Tuponja je pitao kakva je pravna tekovina Evropske unije u oblasti 

veterinarstva i kako se usaglašava naš zakonodavni okvir sa njim, kao i kakva je hijerarhija 

pravne tekovine Evropske unije u odnosu na nacionalno zakonodavstvo država članica, s 

obzirom da predlagač u obrazloženju tvrdi da Evropska unija nema zakon o veterinarstvu. 

Ustvrdio je da je rok od tri godine, koji je predviđen za usaglašavanje nacionalnog 

zakonodavstva, dug. 

Odgovarajući na pitanja poslanika, ministar Petar Ivanović je podsjetio da Evropska unija 

nema zakone, već direktive i regulative koje poštuju njene članice, a Crna Gora usaglašava svoje 

zakonodavstvo sa njima, bez obzira da li će to činiti zakonskim ili podzakonskim aktima. 

Saopštio je da nema alternative predloženim rokovima. 

Poslanik Genci Nimanbegu pitao je da li je član 10 Predloga zakona, koji se odnosi na 

angažovanje veterinarske organizacije, utvrđen usljed nedovoljnog broja veterinarskih ambulanti 

ili iz drugih  razloga. 

Sunčica Boljević, savjetnica u Veterinarskoj upravi, istakla je da se Predlogom zakona 

definišu obaveze koje ima država Crna Gora u oblastima kontrolnih mjera za zdravlje životinja, 

uvoza i izvoza živih životinja, trgovine živim životinjama, sjemenom i embrionima. Definisana 

su i pravila u oblasti  nekomercijalnog kretanja kućnih ljubimaca i drugih životinja, zabranjenih 

supstanci i kontroli tih supstanci. Što se tiče veterinarskih organizacija, procijenjeno je da je 

njihova djelatnost javni interes, pa se, s obzirom da je iz iskustva poznato da se na na javni 

konkurs ne javi nijedna veterinarska organizacija zbog nezainteresovanosti, uspostavlja  

mogućnost da se angažuje organizacija koja je sprovodila mjere na konkretnom području u 

prethodnoj godini ili organizacija sa susjednog epizootiološkog područja.  

 Dat je poseban osvrt na rokove za donošenje podzakonskih akata i procedure 

pribavljanja potrebnih dokumenata za nekomercijalno kretanje kućnih ljubimaca. 

Odbor je sa šest glasova „za“ i tri glasa „uzdržan“ odlučio da predloži Skupštini da usvoji 

Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o veterinarstvu.  

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Almer Kalač. 

 

4. TEKUĆA PITANJA 

 

 Razmotren je dopis koji su Odboru uputili predstavnici udruženja profesionalnih ribara iz 

Bara i Herceg Novog, kojim predlažu da Odbor na nekoj od narednih sjednica, jednu tačku 

dnevnog reda posveti stanju u oblasti ribarstva. Odbor je odlučio da od Ministarstva 

poljoprivrede i ruralnog razvoja zatraži Informaciju o trenutnom stanju u sektoru ribarstva, kako 

bi je, u prisustvu predstavnika udruženja profesionalnih ribara i Ministarstva, razmotrio. 

 

 Sjednica je završena u 11:45 časova. 

 

******** 

SEKRETAR ODBORA                                                                         PREDSJEDNIK ODBORA  

 

Radana Damjanović                                                                                       Predrag Sekulić 

 

 



 

47. sjednica Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje 
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